



DECISION N° **1 82 6 0 6 2 : 31** /MINESUP/SG/DAUQ/SDEAC DU **07 SEPT 2026**

Portant ouverture d'un concours commun d'entrée en 1^{ère} année du cycle des Ingénieurs de la filière Agronomie et Foresterie des Instituts privés d'Enseignement Supérieur (IPES) sous tutelle de la Faculté d'Agronomie et des Sciences Agricoles (FASA) de l'Université de Dschang, et fixant le nombre de places offertes au titre de l'année académique 2026/2027.

LE MINISTRE D'ETAT, MINISTRE DE L'ENSEIGNEMENT SUPERIEUR,

- Vu la Constitution ;
Vu la loi n° 2023/007 du 25 juillet 2023 portant orientation de l'Enseignement Supérieur ;
Vu le décret n° 2018/190 du 02 mars 2018 modifiant et complétant certaines dispositions du décret n° 2011/408 du 09 décembre 2011 portant organisation du Gouvernement ;
Vu le Décret n° 2019/002 du 04 janvier 2019 portant réaménagement du Gouvernement ;
Vu le Décret n° 093/026 du 19 janvier 1993 portant création d'Universités ;
Vu le Décret n° 93/029 du 19 janvier 1993 portant organisation administrative et académique de l'Université de Dschang ;
Vu le Décret n° 2005/342 du 10 septembre 2005 modifiant et complétant certaines dispositions du Décret n° 093/027 du 19 janvier 1993 portant dispositions communes aux Universités ;
Vu le Décret n° 2012/433 du 1^{er} octobre 2012 portant organisation du Ministère de l'Enseignement Supérieur ;
Vu le Décret n° 2015/398 du 15 septembre 2015 portant nomination des Recteurs dans certaines Universités d'État ;
Vu la Décision n° 18260039/MINESUP/SG/DAUQ/SDEAC du 17 Février 2026 fixant le calendrier des concours d'entrée dans les Etablissements des Universités d'Etat du Cameroun et Ecoles sous tutelle académique du MINESUP, au titre de l'année académique 2026/2027.

DECIDE :

Article 1^{er} :

- (1) Un concours est ouvert, pour l'entrée en 1^{ère} année du cycle des Ingénieurs, pour le recrutement de :
- Mille sept cent (1700) candidats de la filière d'Agronomie et Foresterie dans les Instituts privés d'Enseignement Supérieur (IPES) sous tutelle de la Faculté d'Agronomie et des Sciences Agricoles (FASA) de l'Université de Dschang (UDs). La liste des IPES concernés et le nombre de place par IPES sont présents à l'Article 8.
- (2) Le concours est ouvert aux titulaires du Baccalauréat A, C ou D, du GCE « A » Level au moins dans deux matières scientifiques, du Baccalauréat agricole, ou de tout autre diplôme équivalent.

Article 2 : Le concours est ouvert aux Camerounais des deux sexes et aux candidats ressortissants des pays membres de la Communauté Economique et Monétaire de l'Afrique Centrale (CEMAC) ayant ratifié les textes relatifs au traitement national des étudiants et justifiant des qualifications requises.

Article 3 : Le concours comporte une épreuve écrite de Sciences Naturelles, une épreuve de Mathématiques, une épreuve de Chimie et une épreuve de Culture Générale d'une durée d'une (01) heure chacune. Le programme est celui des classes de Terminale et GCE-A/L.

Article 4 : Les candidats inscrits sous réserve ne seront définitivement admis, en cas de réussite au concours, que sur présentation de l'original du diplôme requis ou, le cas échéant, de l'attestation de réussite au moment de l'inscription. **Il n'y aura pas d'examen oral.**

Article 5 : Les dossiers de candidature comprennent les pièces suivantes :

1. Une fiche de candidature téléchargée après avoir suivi la procédure de préinscription en ligne sur la plateforme SIGES ONLINE de l'Université de Dschang à l'adresse <http://sigesonline.univ-dschang.org> et timbrée à 1500 francs CFA par le candidat ;
2. Une photocopie certifiée conforme de l'acte de naissance datant de moins de trois mois ;
3. Des photocopies certifiées conformes du Baccalauréat ou du GCE-A/Level, du probatoire ou du GCE/O level et des relevés de notes respectifs ;
4. Un certificat médical dûment établi et délivré par un médecin de l'administration ;
5. Quatre photos d'identité 4x4 portant les noms et prénoms au verso ;
6. Un reçu de versement d'un montant de 20.000 (vingt mille) francs CFA de frais de concours effectué à la **COMMERCIAL BANK – Dschang** au n° de compte **37142002005-40** ou dans un établissement financier choisi lors du téléchargement du quitus. Ces frais ne sont pas remboursables. ;
7. Une enveloppe format A4 timbrée à 400 F CFA à l'adresse du candidat.

Article 6 : Les **dossiers complets** doivent être déposés au Service de la Scolarité de la FASA, campus principal de Dschang, ou dans les Antennes ou Annexe de l'Université de Dschang à Yaoundé, Maroua, Bambui ou Bafia. Les dossiers peuvent aussi être déposés dans les Instituts privés d'Enseignement Supérieur (IPES) sous tutelle de la Faculté d'Agronomie et des Sciences Agricoles (FASA) de l'Université de Dschang. La **date limite** de dépôt des dossiers est fixée au **Mercredi 30 Septembre 2026** au plus tard à 15h30mn.

Article 7 : Le concours aura lieu le **Vendredi 02 Octobre 2026** à partir de 7h30mn dans les centres d'examen suivants : **Bamenda, Douala, Dschang, Maroua, Ngaoundéré, Yaoundé, Bafoussam et Obala.**

Article 8 : La liste des IPES sous tutelle de la FASA/UDs concernés, ainsi que la répartition des places par IPES se présentent ainsi qu'il suit :

N°	IPES sous tutelle de la FASA/UDs concernés	Nombre de places
1.	Bamenda University Institute of Science and Technology (BUST)	50
2.	Cameroon Bilingual Higher Institute (CBHI) - Yaoundé	50
3.	Ecole Supérieure des Sciences Appliquées de Bertoua (ESSAB)	20
4.	Institut Catholique de Bafoussam (ICAB)	30
5.	Institut FOYAGUEM - DSCHANG	100
6.	Brains Higher Institute Douala (BHI)	55
7.	Institut Supérieur d'Agronomie et de Gestion (ISAG) d'Obala (ISAGO)	100
8.	Institut Supérieur d'Agronomie (ISA) de Bertoua	50
9.	Institut Supérieur de Bafang (ISB)	30
10.	Institut Supérieur des Sciences et Techniques Agricoles de Douala (ISSTAD)	20
11.	Institut Supérieur des Sciences, Technologies, Management et Développement Durable (ISSTMADD) de Ngaoundéré	30
12.	Institut Supérieur des Affaires et Carrière de Dschang	50
13.	Institut Supérieur Douala Manga Bell - Douala	30
14.	Institut Supérieur Polytechnique de Bansa (ISPB)	30
15.	Institut Universitaire Evangélique du Cameroun (IUEC) - Bandjoun	50
16.	Institut Universitaire des Sciences et Techniques de Yaoundé (IUSTY)	100

R

17.	Institut Supérieur des Sciences et Technologies NANFAH (ISSTN)	30
18.	Institut Supérieur Saint Tarcisius (ISSAT) d'Edéa	20
19.	Université des Montagnes	50
20.	Institut Supérieur les Prodiges de Loum	30
21.	Institut Universitaire Djakou (INUD) Campus de Nkongsamba	25
22.	Institut Supérieur de Sciences et Technologies la Sapience	50
23.	JAOF Higher Institute of Science (JHIS) - Yaoundé	30
24.	Institut de Technologie de l'Industrie du Management et de l'Entreprenariat	60
25.	Institut Universitaire des Grandes Ecoles des Tropiques (IUGET)	100
26.	Institut Universitaire des Leaders	100
27.	ICT University	150
28.	Institut Universitaire la Pointe	60
29.	Institut Supérieur Walya de Yagoua	100
30.	Institut Supérieur Hintel de Yaoundé	100
TOTAL		1.700

Article 9 : Le Recteur de l'Université de Dschang, le Directeur des Accréditations Universitaires et de la Qualité et le Doyen de la Faculté d'Agronomie et des Sciences Agricoles sont chargés, chacun en ce qui le concerne, de l'application de la présente décision qui sera enregistrée et publiée en Français et en Anglais partout où besoin sera.

[Signature]

Le Ministre d'Etat,

Ministre de l'Enseignement Supérieur



[Signature]
FAME NDONGO



DECISION N° 1 82 606231 MINESUP/SG/DAUQ/SDEAC OF 07 SEPT 2026

Announcing the launch of a competitive examination into the 1st year of the engineering cycle for the Agronomy and Forestry department of the Faculty of Agronomy and Agricultural Sciences (FASA) of the University of Dschang; Dschang campus and Bafia campus; and Private Institutes of Higher Education (PIHE) under the supervision of the Faculty of Agronomy and Agricultural Sciences (FASA) of the University of Dschang, and fixing the number of places available for the 2026/2027 academic year.

THE MINISTER OF STATE, MINISTER OF HIGHER EDUCATION

- Mindful of the Constitution;
- Mindful of law N° 2023/007 of 25 July 2023 on the orientation of Higher Education;
- Mindful of decree N°2018/190 of 02 March 2018 amending and supplementing some provisions of decree no 2011/408 of 09 December 2011 on the organization of the Government;
- Mindful of decree N°2019/002 of 04 January 2019 on the Government reshuffle;
- Mindful of Decree N° 93/026 of 19 January 1993 establishing Universities;
- Mindful of Decree N°93/029 of 19 January 1993 laying down Administrative and Academic Structures of the University of Dschang;
- Mindful of Decree N° 2005/342 of 10 September 2005 amending and supplementing some provisions of decree no 93/027 of 19 December 1993 on the org93/026 of 19 January 1993 laying down common provisions for Universities ;
- Mindful of Decree N°2012/433 of 01 October 2012 to organize the Ministry of Higher Education;
- Mindful of Decree N° 2015/398 of 15 September 2015 to appoint Rectors in some State Universities;
- Mindful of Order N°18260039/MINESUP/SG/DAUQ/SDEAC of 17th February 2026 to fix the timetable for entrance examinations to Cameroon State Universities and Schools under the academic supervision of MINESUP, for the academic year 2026/2027.

DECIDES:

Article 1 :

- (1) A common competitive entrance examination, into the 1st year of the engineering cycle for 2025/2026 academic year, for the recruitment of
 - One thousand seven hundred (1700) in the Private Institutes of Higher Education (PIHE) under the supervision of the Faculty of Agronomy and Agricultural Sciences (FASA) of the University of Dschang. The list of PIHE concerned and the number of places for each PIHE are presented in article 8.
- (2) The competition is open to holders of a Baccalauréat A, C or D, GCE « A » Level with at least two scientific subjects, of agricultural baccalaureate or of any other equivalent diploma.

Article 2 : The competition is open to Cameroonians of both sexes and to candidates who are nationals of member countries of the Economic and Monetary Community of Central Africa (CEMAC) who have ratified the texts relating to the national treatment of students and who can provide proof of the required qualifications.

Article 3: The examination consists of a written paper in Natural Sciences, one in Mathematics, one in Chemistry, and one in General knowledge, each lasting one (01) hour. The syllabus is based on the baccalaureate or GCE Advanced Level classes.

Article 4 : Students awaiting results will be declared definitively admitted or successful, in the case of success of the entrance examination, only upon presentation of the original of the diploma required or, if applicable, upon presentation of success testimonial at the time of registration. **There will be no oral exam.**

Article 5 : Application files include the following documents :

1. An individual registration form to be completed online, downloaded following the procedure of online registration from the University of Dschang Website SIGES ONLINE at the address <http://sigesonline.univ-dschang.org>. The completed form shall be printed accompanied by a 1 500 francs CFA fiscal stamp and be signed by the candidate ;
2. A certified-true photocopy of birth certificate not more than three months old;
3. Certified-true photocopies of "Baccalaureate" or GCE-A/L certificate and their transcripts eventually.
4. A medical certificate of fitness not older than three months issued by a state medical practitioner testifying that the candidate is fit for higher education;
5. four (04) recent passport size photographs of the candidate with names written behind;
6. A receipt of payment of **20,000 (Twenty thousands) FCFA** as application fees issued by **COMMERCIAL BANK - DSCHANG** at the account N°**37142002005-40** or by any financial establishment chosen during the online registration process, to be presented during the exam ;
7. An A4 size self-addressed envelope bearing a 400 FCFA postal stamp with candidate address on it.

Article 6: All **complete application** files must be deposited at the admission's service of the Faculty of Agronomy and Agricultural Sciences, main campus of Dschang, or in the Antennas or Annex of the University of Dschang in Yaoundé, Maroua, Bambui or Bafia no later than **Wednesday 30th September 2026** at 3:30 pm prompt. The files can also be deposited at the Private Institutes of Higher Education (PIHE) under the supervision of the Faculty of Agronomy and Agricultural Sciences (FASA) of the University of Dschang.

Article 7: The written examination will take place on **Friday the 2nd October 2026** at **7:30 am** in the following centres : **Bamenda, Douala, Dschang, Maroua, Ngaoundéré, Yaoundé, Bafoussam and Obala.**

Article 8: The list of PIHE under the supervision of the FASA/Uds concerned, as well as the distribution of places per PIHE are as follows:

N°	IPES sous tutelle de la FASA/Uds concernés	Nombre de places
1.	Bamenda University Institute of Science and Technology (BUST)	60
2.	Cameroon Bilingual Higher Institute (CBHI) - Yaoundé	50
3.	Ecole Supérieure des Sciences Appliquées de Bertoua (ESSAB)	60
4.	Institut Catholique de Bafoussam (ICAB)	50
5.	Institut FOYAGUEM - DSCHANG	100
6.	Brains Higher Institute Douala (BHI)	100
7.	Institut Supérieur d'Agronomie et de Gestion (ISAG) d'Obala (ISAGO)	100
8.	Institut Supérieur d'Agronomie (ISA) à de Bertoua	50
9.	Institut Supérieur de Bafang (ISB)	50
10.	Institut Supérieur des Sciences et Techniques Agricoles de Douala (ISSTAD)	30
11.	Institut Supérieur des Sciences, Technologies, Management et Développement Durable (ISSTMADD) de Ngaoundéré	30
12.	Institut Supérieur des Techniques Agricoles d'Ombessa (ISTAO)	20

13.	Institut Supérieur Douala Manga Bell - Douala	30
14.	Institut Supérieur Polytechnique de Bansa (ISPB)	30
15.	Institut Universitaire Evangélique du Cameroun (IUEC) - Bandjoun	50
16.	Institut Universitaire des Sciences et Techniques de Yaoundé (IUSTY)	50
17.	Institut Supérieur des Sciences et Technologies NANFAH (ISSTN)	30
18.	Institut Supérieur Saint Tarcisius (ISSAT) d'Edéa	30
19.	Université des Montagnes	50
20.	Institut Supérieur les Prodiges de Loum	100
21.	Institut Universitaire Rocad de Yaoundé	30
22.	Institut Supérieur de Sciences et Technologies la Sapience	50
23.	JAOF Higher Institute of Science (JHIS) - Yaoundé	30
24.	Institut de Technologie de l'Industrie du Management et de l'Entreprenariat	30
25.	Institut Universitaire des Grandes Ecoles des Tropiques (IUGET)	30
26.	Institut Universitaire des leaders	100
27.	Institut Supérieur de Management de Manengouba (ISMAM)-Nkongsamba	50
28.	ICT University	150
29.	Instiut Universitaire la Pointe	60
30.	Institut Supérieur Hintel de Yaoundé	100
TOTAL		1.700

Article 9: The Rector of the University of Dschang, the Director of the University Accreditations and Quality, and the Dean of Faculty of Agronomy and Agricultural Sciences are, each in his capacity, responsible for the implementation of this decision which shall be registered and published in English and French wherever need be.



Jacques FAME NDONGO,
Minister of State, Minister of Higher Education